



张耀宏

教育背景

Chicago-Kent College of Law
国际知识产权法学硕士
清华大学 化工硕士
北京化工大学 化工学士

执业资格

专利代理师、律师

工作语言

中文、英文

联系方式

yaohong.zhang@tahota.com
+86 136 9361 0448

合伙人



张耀宏律师于 2003 年进入知识产权领域，先后在中咨律师事务所、集佳知识产权代理公司执业，从涉外专利申请起步，通过数千件国内外专利申请的实践，业务拓展到诉讼和非诉交易，涵盖了专利、商业秘密、版权、知识产权申请与注册、诉讼、商业交易及各类咨询业务。所服务过的客户包括“财富 500”型企业、上市公司、科技型企业，客户规模和行业背景非常广阔。

张律师是中国石油和化学工业联合会知识产权工作委员会专家组专家、中国政法大学法律硕士兼职导师。

张耀宏律师的典型服务案例包括：

- 代理一家洛阳石化企业与其竞争对手之间十起专利权属纠纷和商业秘密侵权案（换热器、燃烧器、气封阀）
- 代理一家苏州医疗器械企业高管与中国知名科研机构之间的专利权属纠纷（体外分子诊断）
- 代理一家西安环境企业与山东竞争对手之间的专利侵权纠纷（RTO 防爆装置）
- 代理一家中国知名高校与重型机械企业之间的商业秘密合同违约纠纷（橡皮囊成型机）
- 为一家南京医疗器械企业科创板 IPO 进行专利 FTO、商业秘密侵权风险分析（盆底诊疗）
- 代理一家包头企业无效日本一家高分子材料公司的专利（防弹纤维）
- 代理一家江苏企业无效美国一家材料公司的专利（有机硅）
- 代理一家荷兰材料公司与美国一家玻璃公司的专利无效（涂料）
- 代理一家荷兰材料公司与日本一家化工公司的专利无效（尿素生产）
- 代理一家德国公司与某自然人的专利无效（电路载体）
- 代理一家美国制药公司与一家江苏制药公司的专利无效（化合物晶型）
- 代理一家北京纤维公司与一家荷兰公司在意大利的专利侵权程序中的专利无效部分（纤维）
- 为一家德国公司的化工解决方案、一家中国化工公司的催化剂提供 FTO 分析
- 为一家郑州材料公司与一家奥地利公司之间的合资项目提供谈判、合同设计和审核等服务（面料纤维）



Yaohong Zhang

Education

Chicago-Kent College of Law LLM
Tsinghua University ME
Beijing University of Chemical
Technology BE

Practicing Qualification

Attorney at Law
Patent Attorney

Working Language

Chinese, English

Contact Information

PARTNER



Ms. Zhang has engaged in IP field since 2003 and ever worked in Zhongzi Law Firm and Unitalen. Starting with foreign related patent prosecution, Ms. Zhang has extended her professional spectrum to cover litigation and commercial matters, after practice of several thousand patent applications. Ms. Zhang’s practice was very diversified, covering patents, trade secrets, copyrights, prosecution, litigation, transactions and various advisory work for clients of varying profiles in terms of size, culture and industry, including American Fortune 500 companies.

Ms. Zhang is an expert of the Intellectual Property Working Committee of China Petroleum and Chemical Industry Federation(CPCIF), and a part-time tutor of China University of Political Science and Law.

Her typical legal service includes:

- Represented a petrochemical company in Luoyang to handle 10 cases of patent ownership disputes and trade secret misappropriation with its competitor (heat exchanger, burner, gas sealing valve);
- Represented CEO of a medical device company in Suzhou to handle a patent ownership dispute with a well-known scientific research institution in China (in vitro molecular diagnosis);
- Represented an environmental-tech company in Xi'an to handle a patent infringement dispute with its competitor in Shandong (RTO explosion-proof device);
- Represented a well-known university in China to handle a dispute of breaching a trade secret contract with a heavy machinery company (rubber-diaphragm forming machine);
- Conducted FTO and trade secret misappropriation risk analysis in IPO process of a Nanjing medical device company on the scientific innovation board (pelvic floor diagnosis and treatment);
- Represented a company in Baotou to invalidate a patent of a polymer material company in Japan (bulletproof fiber);
- Represented a company in Jiangsu to invalidate a patent of a material company of the USA (alkoxysilane);

yaohong.zhang@tahota.com
+86 136 9361 0448

- Represented a material company in Dutch to respond to invalidation requested by a glass company of the USA (paint) ;
- Represented a German company to respond to invalidation requested by a person (circuit carrier);
- Represented a pharmaceutical company of the USA to respond to invalidation requested by Chinese competitor in Jiangsu (compound crystal form) ;
- Represented an fiber company in Beijing to handle invalidation of a patent infringement case in Italy with a Dutch company (fiber) ;
- Provided FTO analysis for a chemical solution of a German company, a catalyst of a Chinese chemical company;
- Provided negotiation, contract design and review for a JV project between a material company in Zhengzhou and an Austrian company (fabric fiber).